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vuur aan de schenen over de 
voorgenomen overname door 
Fortis. Al snel werd duidelijk dat 
ABN rechtstreeks in de armen 
van Fortis wilde duiken. Daar 
lagen ook de financiële belangen 
van de bestuurders. Dat ‘Leh-
man’ uiteindelijk geen reden is 
geweest om de overname af te 
blazen, begrijp ik tot op de dag 
van vandaag niet. De mogelijkhe-
den waren er wel degelijk. 

Uiteindelijk kent deze saga 
veel slachtoffers. Nederland heeft 
er behoorlijke last van gehad, 
maar zeker ook het Verenigd 
Koninkrijk, waar het grootste 
deel van de financiële ellende op 
de schouders van de belastingbe-
talers terechtkwam. Het heeft 
een hele dynamiek van Europese 
samenwerking op bancair niveau 
in Europa in de kiem gesmoord. 
Vrijwel niemand is daar beter 
van geworden.”

“WHATEVER IT TAKES” 
– 26 JULI 2012
“Toen ECB-president Draghi die 

historische woorden midden in 
de Europese schuldencrisis 
uitsprak, werkte ik bij de AFM. 
Het is geen geheim dat we toen 
met De Nederlandsche Bank 
aan scenario’s werkten om op te 
treden als de eurozone uit 
elkaar zou klappen. Moesten er 
opnieuw – net als in 2002 – 
vrachtwagens de weg op, maar 
nu met Nederlandse en dus nog 
geldige euro-bankbiljetten? Ik 
ben heel blij dat we nooit in die 
situatie zijn beland. Dat zou 
voor de Europese en Nederland-
se economie een ramp zijn 
geweest. 

Het is gemakkelijk om 
kritiek te hebben op alle 
steunprogramma’s en de lage 
rente die centrale banken 
sindsdien hebben gelanceerd, 
zonder dat een duidelijke 
uitweg in de planning zat. Maar 
uiteindelijk kunnen we Draghi 
danken voor zijn boodschap dat 
het zinloos was om te specule-
ren tegen de eurozone. Dat is 
vooralsnog de beste optie 

gebleken. Dergelijk leiderschap 
hebben we nu opnieuw nodig 
om de noodzakelijke klimaat-
transitie te maken. Soms moet 
je de geschiedenis vol in het 
gezicht kijken en verantwoorde-
lijkheid pakken. De aanpak van 
de coronacrisis heeft laten zien 
waartoe we dan in staat zijn.“

BREXIT - 23 JUNI 2016
“Normaal gesproken beweren 
mensen achteraf vaak dat ze  
de meest onwaarschijnlijke 
ontwikkelingen hebben zien 
aankomen, maar over Brexit 
hoor ik dat zelden. Ik heb het 
zeker niet voorzien. Na de 
uitslag van het referendum  
in Groot-Brittannië is de  
AFM (waar ik toen werkte) in 
actie geschoten. Doel was om  
de financiële sector hier te 
versterken. 

Veel banken hebben uitein-
delijk hun Britse zetel verplaatst 
naar Frankfurt. Verzekeraars 
kozen voor Parijs, vermogensbe-
heerders voor Dublin en 
beleggingsfondsen voor Luxem-
burg. Er was een segment dat 
lang bleef zoeken waar ze het 
beste terechtkon in Europa en 
dat was de effectenhandel. Het 
gaat dan bijvoorbeeld om 
beurzen en handelshuizen. 
Uiteindelijk is het ons gelukt om 
een groot deel van die partijen 
in Nederland te krijgen. Daar-
door is Nederland nu de 
belangrijkste Europese lidstaat 
voor de handel in aandelen en 
andere financiële instrumenten. 
Nederland heeft dan ook de 
zwaarste stem op dit gebied in 
Europa.

Daar komt nog bij dat we 
dankzij onze pensioenfondsen 
veel kapitaal op de markt 
hebben. Dat is een enorme winst 
voor de toekomst, met dank aan 
betrouwbare politiek, een 
slagvaardige toezichthouder en 
een systeem waarbij de belangen 
van beleggers goed worden 
gediend. Het is aan de VEB om 
iedereen aan dat laatste steeds 
weer te helpen herinneren.”

‘NEDERLAND IS 
DE BELANGRIJK-
STE EUROPESE 

LIDSTAAT VOOR 
DE HANDEL IN 
AANDELEN EN 

ANDERE FINAN-
CIËLE INSTRU-

MENTEN’


